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Protokół 
z XII sesji Rady Gminy Pawłowice 

z dnia 27 października 2015 r. 

XII sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się zwyczajowo w sali posiedzeń Urzędu Gminy, 
obrady rozpoczęto o godz. 15.00. Obrady prowadził Przewodniczący Aleksander Szymura. 

Ad. 1 
Przewodniczący obrad na wstępie przywitał obecnych na sali radnych, Wójta, sołtysów, 
kierowników referatów i dyrektorów jednostek organizacyjnych, zainteresowanych 
tematyką sesji mieszkańców gminy. 
Na podstawie złożonej listy obecności stwierdził prawomocność obrad. Na ogólny stan 
15 radnych na sali obecnych było 14 radnych. Nieobecny był Wiceprzewodniczący 
Aureliusz Pisarek. Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Lista 
obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

Ad.2 
Następnie Przewodniczący obrad przedstawił porządek, jaki radni otrzymali wraz 
z zawiadomieniem o sesji oraz był podany do publicznej wiadomości. 
Nie wniesiono uwag ani poprawek do porządku, realizowany był w kolejności j.n.: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności; 
2. Przedstawienie porządku obrad; 
3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Pawłowice z dnia 22.09.2015 r.; 
4. Przedstawienie wykazu pism skierowanych do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym; 

5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 
międzysesyjnym; 

6. Informacja o pracach komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym; 
7. Informacje o oświadczeniach majątkowych: 
8. Interpelacje radnych; 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części sołectwa Warszowice (KSSE); 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części sołectwa Warszowice (dla Stacji Uzdatniania Wody); 
11. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Pawłowice na lata 2015-2025; 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/9/2014 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2015; 
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości; 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości; 
15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych; 
16. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej; 
17. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie poboru podatku 

od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa; 
18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych; 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia możliwości składania deklaracji 

na podatek od środków transportowych za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej; 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji do inwestycji służących ochronie 
powietrza na terenie gminy Pawłowice; 

21. Podjęcie uchwały w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji i trybu 
działania Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Pawłowicach; 
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22. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania radnych do Gminnej Rady Działalności 
Pożytku Publicznego w Pawłowicach; 

23. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wyboru ławników; 
24. Wybory ławników: 

- przedstawienie opinii o kandydatach, 
- powołanie komisji skrutacyjnej, 
- głosowanie tajne, 
- ogłoszenie wyników, 
- podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników; 

25. Projekt uchwały w sprawie: trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu i 
zakresu kontroli prawidłowości wykorzystywania dotacji przez szkoły, przedszkola i 
inne formy wychowania przedszkolnego prowadzone na terenie gminy Pawłowice 
przez osoby prawne i fizyczne inne niż jednostka samorządu terytorialnego; 

26. Podjęcie uchwały w sprawie funkcjonowania wydzielonego rachunku dochodów 
w oświatowych jednostkach budżetowych prowadzonych przez Gminę Pawłowice; 

27. Wolne głosy i wnioski; 
28. Zakończenie obrad. 

Ad.3 
Protokół z XI sesji Rady Gminy Pawłowice z dnia 22 września 2015 r. był zamieszczony 
na platformie internetowej Rady, do wglądu w biurze Rady oraz na sali obrad przed sesją, 
do protokołu nie wniesiono żadnych uwag ani poprawek. 
Protokół z XI sesji Rady Gminy Pawłowice z dnia 22 września 2015 r. został przyjęty 
jednogłośnie bez czytania jego treści. 

Ad.4 
W tym punkcie Przewodniczący odczytał wykaz pism, jakie zostały skierowane do Rady 
Gminy w okresie międzysesyjnym. Poinformował, że z pismami można zapoznać się 
w biurze Rady. Wykaz pism stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Ad.5 
Wójt Franciszek Dziendziel przedstawił informację o wydarzeniach i działalności 
międzysesyjnej. Następnie informację składali kierownicy referatów i jednostek 
organizacyjnych: 
- Referat Organizacyjny i Informatyki, 
- Referat Księgowości i Budżetu, 
- Referat Podatków i Opłat, 
- Referat Infrastruktury Komunalnej, 
- Referat Gospodarki Przestrzennej, Geodezji i Mienia, 
- Referat Inwestycji, 
- Referat Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Referat Spraw Obywatelskich, 
- Referat Promocji i Integracji Europejskiej, 
- Gminny Zakład Wodociągów i Kanalizacji, 
- Gminny Zespół Komunalny, 
- Gminny Zespół Oświaty, 
- Gminny Ośrodek Sportu, 
- Ośrodek Pomocy Społecznej, 
- Gminny Ośrodek Kultury, 
- Gminna Biblioteka Publiczna. 
Informacje stanowią zał. nr 4 do protokołu. 

Ad.6 
Informację o tematyce wspólnych posiedzeń Komisji w okresie międzysesyjnym 
przedstawił Przewodniczący Rady, po czym Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Mienia 
Komunalnego Barbara Serówka omówiła zakres spraw omawianych przez tę Komisję. 
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Następnie Przewodniczący Komisji Działalności Społecznej Zbigniew Dusza przedstawił 
informację o pracy tej Komisji. 
Informację o tematyce i zakresie przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną 
przedstawił Andrzej Tyszko - Przewodniczący Komisji. 
Informacje j.w. stanowią zał. nr 5 do protokołu. 

Ad.7 
Przystąpiono do składania informacji o oświadczeniach majątkowych, obowiązek złożenia 
takiej informacji wynika z art. 24 h pkt. 12 ustawy o samorządzie gminnym. 
Przewodniczący Rady przedstawił informację o oświadczeniach majątkowych radnych, 
złożonych na okoliczność: zakończenia kadencji 2010 - 2014 ( tych radnych, którzy 
zostali wybrani), na okoliczność objęcia mandatu w kadencji 2014 - 2018, oraz złożonych 
według stanu na dzień 31 grudnia 2014 r. oraz dokonanej ich analizie. Informacja 
stanowi zał. nr 6 do protokołu. 
Następnie Wójt złożył informację o oświadczeniach majątkowych złożonych przez osoby 
zobligowane do ich złożenia oraz dokonanej analizie. Informacja stanowi zał. nr 7 
do protokołu. 

Ad.8 
Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie złożono interpelacji. 

Ad.9 
Kierownik Ref. GPGM Tyberiusz Zawadzki przystąpił do omawiania projektu uchwały 
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 
sołectwa Warszowice. Poinformował, że plan opracowany dla terenu położonego przy 
ulicy Gajowej w Warszowicach nie narusza ustaleń studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pawłowice przyjętego uchwałą 
nr XXVII/314/2009 Rady Gminy Pawłowice z dnia 24 listopada 2009 r. z późniejszymi 
zmianami. Omówił przeprowadzoną procedurę opracowania planu, w czasie której została 
zgłoszona 1 uwaga, rozstrzygnięcie uwagi zostało zawarte w Rozdz. 11 § 12 projektu 
uchwały, zgodnie ze stanowiskiem Wójta Gminy Pawłowice. Dalej T. Zawadzki 
informował, że w ramach obszaru objętego planem wskazano tereny P - obiektów 
produkcyjnych, składów i magazynów oraz tereny ITW - infrastruktury technicznej -
wodociągi. Teren ITW znajduje się w strefie ochrony bezpośredniej ujęcia wód 
podziemnych, którą oznaczono graficznie. W zakresie systemu komunikacji kołowej 
ustalono, że wewnętrzny układ komunikacyjny będzie powiązany z układem zewnętrznym 
poprzez drogę publiczną przylegającą od zachodu do obszaru objętego planem. Obszar 

~ objęty planem znajduje się w zasięgu Głównego Zbiornika Wód Podziemnych nr 345 
Zbiornik Rybnik oraz złoża węgla kamiennego „Warszowice-Pawłowice Płn.". Na obszarze 
objętym planem nie występują obszary zagrożone osuwaniem się mas ziemnych, obszary 
szczególnego zagrożenia powodzią i tereny zalewowe oraz obszary i tereny górnicze. 
Dodał, że projekt planu uzyskał wszystkie wymagane prawem opinie i uzgodnienia 
oraz zgodę Ministra Rolnictwa na przeznaczenie terenów na cele nierolnicze. 
Po tych informacjach Rada Gminy przystąpiła do zajęcia stanowiska w sprawie 
rozstrzygnięcia wniesionej uwagi do projektu planu - radni jednogłośnie ( 14 głosami za) 
uwzględnili stanowisko Wójta w sprawie złożonej uwagi. Po tym przystąpiono do 
głosowania nad uchwałą. 
Uchwała nr XII/93/2015 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części sołectwa Warszowice w gminie Pawłowice dla terenu 
położonego przy ulicy Gajowej w Warszowicach - została przyjęta jednogłośnie 
14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. 10 
Kolejny temat dotyczył miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 
działki nr 1625/77 położonej w Warszowicach w gminie Pawłowice. T. Zawadzki ponownie 
poinformował, że projekt planu nie narusza ustaleń „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pawłowice" przyjętego uchwałą 
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-

nr XXVII/314/2009 Rady Gminy Pawłowice z dnia 24 listopada 2009 r. ze zmianami. 
Planowane przeznaczenie terenu AlITW znajduje się zgodnie ze studium w jednostce 
urbanistycznej „U2", w ramach której przewiduje się możliwość lokalizacji sieci i urządzeń 
infrastruktury technicznej. W ramach obszaru objętego planem wskazano: teren ITW -
infrastruktury technicznej - wodociągi, ZŁ - teren zieleni, WS - teren wód 
powierzchniowych śródlądowych, KDX - teren ciągu pieszo-jezdnego. Planowane 
przeznaczenie terenu AlITW związane jest z realizacją urządzeń niezbędnych 
dla zaopatrzenia gminy w wodę. W zakresie systemu komunikacji kołowej ustalono, 
że wewnętrzny układ komunikacyjny będzie powiązany z układem zewnętrznym poprzez 
drogi publiczne przylegającą od wschodu i północy do obszaru objętego planem. Obszar 
objęty planem znajduje się w zasięgu Głównego Zbiornika Wód Podziemnych nr 345 
Zbiornik Rybnik oraz złoża węgla kamiennego „Warszowice - Pawłowice Płn". Na obszarze 
objętym planem nie występują obszary zagrożone osuwaniem się mas ziemnych, obszary 
szczególnego zagrożenia powodzią i tereny zalewowe oraz obszary i tereny górnicze. Plan 
uzyskał wszystkie wymagane prawem opinie uzgodnienia. Do projektu planu nie 
wniesiono żadnych uwag. 
Uchwała nr XII/94/2015 w sprawie uchwalenia m1e1scowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części działki nr 1625/77 położonej 
w Warszowicach w gminie Pawłowice. 
Uchwała stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Ad. 11 
Skarbnik Gminy A. Kempny poinformowała, że proponuje się zmienić Wieloletnią 
Prognozę Finansową na lata 2015-2025 Gminy Pawłowice w celu dostosowania zapisów 
do zmienianej uchwały w sprawie budżetu Gminy Pawłowice na 2015 rok 
oraz zaktualizowania danych w zakresie przedsięwzięć wieloletnich. Zmiany były 
omówione i zaopiniowane pozytywnie przez Komisje Rady. 
Uchwała nr XII/95/2015 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2015 - 2025 została przyjęta 13 głosami 
za, przy 1 głosie wstrzymującym. Uchwała stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. 12 
Następnie przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie, 
powiązanych również ze zmianami WPF. Proponuje się: 

1. Zmniejszenie dochodów i wydatków z tytułu wypłaty odszkodowań dla 
mieszkańców za zmianę planu zagospodarowania przestrzennego i przesunięcie 
płatności na lata następne - kwota - 400.000,00 zł. 

-. 2. Zmianę planu finansowego GZWiK na rok 2015 w związku ze zwiększonymi 

przychodami własnymi w GZWiK - 1.000.000,00 zł z przeznaczeniem na zadania 
bieżące (podpisana umowa na dostawę wody do KWK „Pniówek" od 1.10.2015 
na czas nieokreślony); 

3. Zmianę planu finansowego GOS - przeniesienie dotacji celowej na dotację 
przedmiotową i wprowadzenie dotacji celowej do załącznika planu; 

4. Zwiększyć środki na zadaniu „Przebudowa drogi bocznej ul. LWP o kwotę 
160.000,00 zmniejszyć „przebudowa drogi bocznej ul. Polna wraz z parkingiem"; 

5. Wprowadzić zadanie inwestycyjne do WPF „Rozbudowa PG Nr 1 Pawłowice" 
z zadania jednorocznego na lata 2016-2017. 

Uchwała Nr XII/96/2015 w sprawie zmiany uchwały Nr III/9/2014 Rady 
Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2015 
- została przyjęta jednogłośnie 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 11 
do protokołu. 

Ad. 13 
Kierownik Ref. Podatków i Opłat Karina Staroń poinformowała, że zgodnie z art. 5 ustawy 
z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych Rada Gminy, w drodze 
uchwały, określa wysokość stawek podatku od nieruchomości, z tym że stawki te nie 
mogą przekroczyć górnych granic stawek kwotowych na rok 2016 ogłoszonych 
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w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 5 sierpnia 2015 r. Dodała, że w związku 
z trudną sytuacją finansową gminy związaną z koniecznością zwrotu w roku 2015 
nadpłaconego podatku od wyrobisk górniczych na 2016 rok proponuje się zastosowanie 
maksymalnych stawek podatkowych dla wszystkich przedmiotów opodatkowania. Przy 
maksymalnych stawkach podatku od nieruchomości planuje się uzyskanie dochodów 
budżetowych w 2016 roku w wysokości ok. 19,2 mln złotych. Odczytała proponowane 
w uchwale stawki podatków. 
W otwartej dyskusji Przewodniczący powiedział, że im wyższe będą podatki tym lepsza 
będzie sytuacja finansowa gminy. Poza tym nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji. 
Uchwała nr XII/97 /2015 w spawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości została przyjęta 13 głosami za, przy 1 głosie przeciw. Uchwała 
stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. 14 
Dalej poinformowała, że Rada Gminy, w drodze uchwały, może wprowadzić zwolnienia 
przedmiotowe inne niż określone w art. 7 ust 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. 
Uchwała w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości z 22 października 2013 r. 
wprowadziła zwolnienie gruntów, budynków lub ich części oraz budowli 
wykorzystywanych na potrzeby zbiorowego odprowadzania ścieków realizowanego na 
podstawie ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i 
zbiorowym odprowadzeniu ścieków. W związku z trudną sytuacją finansową, w celu 
zwiększenia dochodów budżetowych, od roku 2016 proponuje się zniesienie powyższego 
zwolnienia. Nie wniesiono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Uchwała nr XII/98/2015 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości 
została przyjęta 12 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym ( 13 obecnych na 
sali). Uchwala stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Ad. 15 
Kolejny przedstawiony przez K. Staroń projekt uchwały dotyczył określenia w drodze 
uchwały, wysokości stawek podatku od środków transportowych. Dodała, że roczna 
stawka podatku od jednego środka transportowego nie może przekroczyć górnych granic 
stawek kwotowych na rok 2016 ogłoszonych w obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 
5 sierpnia 2015 r. W związku z trudną sytuacją finansową Gminy związaną 
z koniecznością zwrotu w roku 2015 nadpłaconego podatku od wyrobisk górniczych 
oraz tym, że obecne stawki podatku od środków transportowych obowiązują już dwa lata 
proponuje się zwiększenie stawek podatku od środków transportowych o ok. 10 %. Przy 
proponowanych stawkach podatku od środków transportowych planuje się uzyskanie 

.-_ dochodów budżetowych w wysokości 295 tys. złotych. Nie wniesiono uwag 
do przedstawionego projektu uchwały. 
Uchwała nr XII/99/2015 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych została przyjęta 14 głosami za - jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Ad. 16 
Kolejny punkt porządku obrad dotyczył opłaty targowej. K. Staroń poinformowała, 
że w związku z tym, iż od 1 stycznia 2016 r. opłata targowa stała się opłatą fakultatywną 
zachodzi konieczność podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie gminy 
w/w opłaty. Wysokość stawek opłaty targowej, zasady ustalania i poboru oraz terminy 
płatności opłaty targowej, jak również wysokość wynagrodzenia za inkaso pozostają bez 
zmian w stosunku do obowiązujących. 
Uchwała nr XII/100/2015 w sprawie opłaty targowej została przyjęta 
jednogłośnie - 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

Ad. 17 
Następnie K. Staroń poinformowała, że zgodnie z art. 6 ust. 12 ustawy z dnia 12 stycznia 
1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych, art. 6b ustawy o podatku rolnym, art. 6 ust 8 
ustawy o podatku leśnym, Rada Gminy może zarządzić pobór podatku od nieruchomości, 
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podatku rolnego oraz podatku leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa. Z uwagi na 
to, że od 2012 roku każdy podatnik posiada indywidualne konto bankowe do wpłat 
podatków (do decyzji podatkowej dołączone są blankiety wpłat), większość wpłat odbywa 
się drogą elektroniczną, wpłaty w Banku Spółdzielczym realizowane są bez prowizji, jak 
również wprowadzenie od 1 stycznia 2016 r. jednorazowej płatności podatku poniżej 
100 zł proponuje się zniesienie od 1 stycznia 2016 r. poboru podatków od nieruchomości, 
rolnego i leśnego w drodze inkasa. Dodała, że opłata za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi również nie jest pobierana w drodze inkasa, choć ustawodawca również 
daje taką możliwość. 
Uchwała nr XII/101/2015 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie poboru 
podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa została przyjęta 
12 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących. Uchwała stanowi zał. nr 16 
do protokołu. 

Ad. 18 
Dalej K. Staroń poinformowała, że zgodnie z ustawami podatkowymi : o podatkach 
i opłatach lokalnych, o podatku rolnym oraz o podatku leśnym Rada Gminy określa, 
w drodze uchwały, wzory formularzy informacji i deklaracji podatkowych, na których: 
- osoby fizyczne są obowiązane złożyć właściwemu organowi podatkowemu informacje 
o nieruchomościach i obiektach budowlanych, gruntach oraz lasach; 
- osoby prawne, jednostki organizacyjne oraz spółki niemające osobowości prawnej, 
jednostki organizacyjne Agencji Nieruchomości Rolnych, a także jednostki organizacyjne 
Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe są obowiązane złożyć deklaracje 
na podatek od nieruchomości, podatek rolny oraz podatek leśny na dany rok podatkowy. 
Wyjaśniła, że wzory deklaracji i informacji podatkowych zostały zmienione w związku 
ze zmianami w w/w ustawach, wynikającymi z ustawy z dnia 25 czerwca 2015 r. 
o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz niektórych innych ustaw, polegające 
m.in. na: 

- nowym brzmieniu przepisu określającego stawkę podatku od nieruchomości, 
- nowej zasadzie przeliczania użytków rolnych na hektary przeliczeniowe, 
- wyeliminowaniu z zakresu niższej stawki podatku leśnego lasów ochronnych, 
- wprowadzeniu jednorazowej wpłaty podatku poniżej 100 zł. 

Uchwała nr XII/102/2015 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji 
i deklaracji podatkowych została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami za. Uchwała 
stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

Ad. 19 
Następnie poinformowała, że podatnicy mogą składać deklaracje na podatek od środków 
transportowych w formie elektronicznej, gdyż ustawa o podatkach i opłatach lokalnych 
daje taką możliwość, po podjęciu przez radę stosownej uchwały. Mając na uwadze 
rosnący stan świadomości obywatelskiej w zakresie korzystania ze środków komunikacji 
elektronicznej oraz realizując projekt „e-Urząd - dodaj do ulubionych! Wsparcie 
elektroniczne administracji Gmin Strumień, Brenna, Hażlach, Pawłowice i Zebrzydowice 
oraz Miast Ustroń i Wodzisław Śl." proponuje się wprowadzenie możliwości składania 
deklaracji na podatek od środków transportowych za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej. 
Uchwała nr XII/103/2015 w sprawie wprowadzenia możliwości składania 
deklaracji na podatek od środków transportowych za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej - została przyjęta jednogłośnie 14 głosami za. 
uchwała stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

Ad. 20 
Kierownik Ref. Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wojciech Bazgier po~nformował, 
że zgodnie z art. 403 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo Ochrony Srodowiska, 
do zadań własnych gminy należy finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej. 
Do zadań tych zalicza się wspomaganie realizacji zadań modernizacyjnych 
i inwestycyjnych służących ochronie powietrza oraz wspomaganie wykorzystania źródeł 
energii odnawialnej i wprowadzanie bardziej przyjaznych dla środowiska nośników 

6 



energii. W związku z kończącym się obowiązywaniem dotychczasowej uchwały w sprawie 
udzielania dotacji do inwestycji służących ochronie powietrza na terenie gminy Pawłowice 
zachodzi konieczność podjęcia uchwały w wymienionej sprawie na rok 2016. 
Jednocześnie w projekcie uchwały uwzględniono zapisy o pomocy de minimis. Projekt 
uchwały uzyskał pozytywne opinie Komisji Rady. 
Uchwała nr XII/104/2015 w sprawie udzielenia dotacji do inwestycji służących 
ochronie powietrza na terenie gminy Pawłowice - została podjęta jednogłośnie 
14 glosami za. Uchwała stanowi zal. nr 19 do protokołu. 

Ad. 21 
Sekretarz Joanna Śmieja poinformowała, że zgodnie z art. 41 e ust. 1 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, Wójt może 
utworzyć w gminie Gminną Radę Działalności Pożytku Publicznego na wniosek organizacji 
pozarządowych oraz pomiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 w/w ustawy. Ponieważ 
wniosek o takiej właśnie treści został złożony dnia 01.10.2015 przez 7 przedstawicieli 
organizacji pozarządowych, oraz w wyniku podjęcia przez Wójta decyzji o utworzeniu 
Rady, Rada Gminy zgodnie z art. 41g wyżej cytowanej ustawy, w drodze uchwały określa 
tryb powoływania członków oraz organizację i tryb działania Gminnej Rady Działalności 
Pożytku Publicznego. Przyjęcie przedmiotowej uchwały ma na celu kształtowanie 
właściwej współpracy samorządu z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy. Uchwała pomoże również we współpracy 
w konkretyzowaniu zadań objętych Programami Współpracy Gminy Pawłowice 
z organizacjami pozarządowymi. Mając na względzie zapisy ustawy o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie przyjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. Temat był 
omawiany na posiedzeniach Komisji i uzyskał akceptację. 
Radny P. Drobek zawnioskował, aby w treści regulaminu w § 6 pkt. 5 wydłużyć termin 
na zawiadamianie członków Rady o posiedzeniach - do 7 dni, co poparł Przewodniczący 
Rady. Sekretarz wyjaśniła, że określenie „ co najmniej 3 dni" dotyczy spraw pilnych, jest 
to termin ostateczny - członkowie Rady będą powiadamiani o posiedzeniach sms-em, 
poczta elektroniczną - wyjaśnienie zostało zaakceptowane. 
Uchwała nr XII/105/2015 w sprawie trybu powoływania członków 
oraz organizacji i trybu działania Gminnej Rady Działalności Pożytku 
Publicznego w Pawłowicach - została przyjęta jednogłośnie - 14 glosami za. 
Uchwała stanowi zal. nr 20 do protokołu. 

Ad.21 
Następnie Sekretarz Joanna Śmieja poinformowała radnych, że stosownie do art. 4lf 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
oraz § 2 ust. 1 załącznika do Uchwały Rady Gminy Pawłowice w sprawie określenia trybu 
powoływania członków oraz organizacji i trybu działania Gminnej Rady Działalności 
Pożytku Publicznego w Pawłowicach - Rada Gminy Pawłowice jest zobligowana 
do wskazania dwóch radnych do składu Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego 
w Pawłowicach. Dodała, że na posiedzeniu Komisji radni wskazali : Helenę Matera 
i Piotra Drobka, którzy wyrazili zgodę na kandydowanie do Rady. 
Uchwała nr XII/106/2015 w sprawie wskazania radnych do Gminnej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego w Pawłowicach - została przyjęta 13 głosami 
za, przy 1 głosie wstrzymującym. Uchwała stanowi zal. nr 21 do protokołu. 

Ad. 22 
W tym punkcie Sekretarz J. Śmieja poinformowała, że zgodnie z art. 160 § 1 ustawy -
Prawo o ustroju sądów powszechnych, Rada Gminy wybiera ławników na kolejną 
kadencję w ilości określonej przez Prezesa Sądu Okręgowego w Gliwicach. Rada Gminy 
realizując procedurę ustawową zasięgnęła informacji o kandydatach od Komendanta 
Wojewódzkiego Policji w Katowicach. Zespół powołany przez Radę dokonał oceny 
kandydatów, którą przedstawia przed przeprowadzeniem głosowania w sprawie wyboru 
ławników. 
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Wyjaśniła, iż proponowany regulamin pozwoli Radzie Gminy na prawidłowe 
przeprowadzenie głosowania w sprawie wyboru ławników, omówiła zawarte w nim 
uregulowania. 
Uchwała nr XII/ 107/2015 w sprawie regulaminu głosowania w wyborach 
ławników do sądów powszechnych została przyjęta jednogłośnie 14 głosami za. 
Uchwała stanowi zał. nr 22 do protokołu. 

Ad.23 
Przystąpiono do wyboru ławników. 
Sekretarz omówiła, jak przebiegała procedura zgłaszania kandydatów na ławników 
informując, że do dnia 30 czerwca zgłoszonych zostało : 
- 4 kandydatów do Sądu Rejonowego w Jastrzębiu - Zdroju: Ewa Kurasiewicz, Waldemar 
Słaboń, Krzysztof Wojciechowski, Iwona Zielińska - przy zapotrzebowaniu 8 ławników, 
- 2 kandydatów do Sądu Okręgowego w Gliwicach: Grażyna Podchorodecka i Maria 
Szymura - przy zapotrzebowaniu 3 ławników. 
Wszystkie zgłoszenia spełniły wymagania ustawowe. Dane kandydatów zostały przesłane 
do Komendanta Wojewódzkiego Policji w celu wydania opinii o kandydatach. 
Poinformowała, że powołany przez Radę Gminy zespół do oceny kandydatów spotkał się 
dwukrotnie, zapoznał się z kandydaturami i przygotował opinie o kandydatach. 
Zastępca Przewodniczącej Zespołu Krzysztof Tekla przedstawił radnym sporządzoną 
opinię o kandydatach, która była pozytywna - zał. nr 23 do protokołu. 
Po tym wprowadzeniu Przewodniczący obrad przystąpił do powołania komisji skrutacyjnej 
do przeprowadzenia glosowania w sprawie wyboru ławników. Zgłoszono radnych: Andrzej 
Tyszko, Zbigniew Dusza i Krzysztof Tekla - wszyscy wyrazili zgodę na pracę w Komisji. 
Komisja przeprowadziła tajne głosowanie, na przygotowanych kartkach, po czym 
sporządziła protokół z głosowania, z którego wynikało, iż wszyscy kandydaci zostali 
wybrani na ławników. Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi zał. nr 24 do niniejszego 
protokołu. Akt wyboru ławników potwierdzony został uchwałą. 
Uchwała nr XII/108/2015 w sprawie wyboru ławników na kadencję 2016 -
2019 została podjęta jednogłośnie - 14 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 25 
do protokołu. 

Ad. 24 
Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Jan Figura poinformował, że zgodnie z art. 90 ust. 4 
ustawy o systemie oświaty ustalenie trybu udzielenia i rozliczania dotacji, podstawy 
obliczenia dotacji, zakresu danych, jakie mają być zawarte we wniosku o udzielenie 
dotacji oraz trybu i zakresu przeprowadzenia kontroli prawidłowości pobierania 
i wykorzystania dotacji udzielonej dla jednostek prowadzonych przez inny niż jednostka 
samorządu terytorialnego organ, jest zadaniem jednostki samorządu, dotującej tego 
rodzaju placówki. Dodał, że konieczność podjęcia nowej uchwały w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych na terenie gminy Pawłowice przez osoby prawne i fizyczne nie zaliczone 
do sektora finansów publicznych oraz trybu i zakresu kontroli ich wykorzystania jest 
wynikiem nowelizacji ustawy o systemie oświaty. Wprowadzane zmiany mają na celu 
umożliwienie efektywnej kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji i jej prawidłowego 
rozliczenia. Po tym wyjaśnieniu przystąpiono do głosowania. 
Uchwała nr XII/109/2015 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystywania dotacji przez szkoły, 
przedszkola i inne formy wychowania przedszkolnego prowadzone na terenie 
gminy Pawłowice przez osoby prawne i fizyczne inne niż jednostka samorządu 
terytorialnego - została podjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi zał. nr 26 
do protokołu. 

Ad. 25 
Następnie Dyrektor J. Figura poinformował, że w uchwale w sprawie funkcjonowania 
wydzielonego rachunku dochodów w oświatowych jednostkach budżetowych 
prowadzonych przez Gminę Pawłowice proponuje się zmiany polegające na rozszerzeniu 
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katalogu dochodów samorządowych jednostek budżetowych o wpłaty za odpłatności 
dzieci, pracowników szkół i przedszkoli za korzystanie z wyżywienia oraz na organizację 
zielonych szkół. Ponadto w katalogu samorządowych jednostek budżetowych wskazanych 
do gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku dochodów nie wymienia się 
Publicznego Gimnazjum nr 2, które z dniem 1 września 2015 r. zostało włączone do 
Zespołu Szkół Ogólnokształcących im. Jana Pawła II w Pawłowicach. 
Uchwała nr XII/110/2015 w sprawie funkcjonowania wydzielonego rachunku 
dochodów w oświatowych jednostkach budżetowych prowadzonych przez 
Gminę Pawłowice została przyjęta 13 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym. 
Uchwała stanowi zał. nr 27 do protokołu. 

Ad.26 
W wolnych głosach i wnioskach poruszono następujące sprawy: 
1) Radny K. Tekla - podziękował Gminie i Powiatowi za nową drogę w Golasowicach 
( nowa nawierzchnia ul. Zawadzkiego). Spytał, co z przystankiem na skrzyżowaniu 
ul. Zawadzkiego z ul. Tuwima - Kierownik Ref. IK K. Batko wyjaśniła, że przystanek 
w tym miejscu powstał na czas remontu drogi jako tymczasowy, po remoncie powróci 
na wcześniejsze miejsce tzw. Golasowice Rańdówka. 
2) Radny M. Sciskoł - ponownie zwrócił się z pytaniem o ruch pieszy mieszkańców 
ul. Stawowej - co podjęto w tej sprawie? Wójt odpowiedział, że na dziś sprawa nie jest 
rozwiązana, myśli, że szybciej będzie wykonane przejście pod wiaduktem. Dodał, 
że inwestor budowy finansuje koszty objazdów, które są co pół godziny. Aby nie 
przechodzić przez DK 81, chciano przeprowadzać mieszkańców przez tory, na co zgodziły 
się PKP, ale pod warunkiem że będzie przeprowadzać tzw. „stopka", jednak wykonawca 
inwestycji nie wyraził zgody na przechodzenie ludzi po terenie budowy. 
3) Radna B. Serówka podziękowała za wykonane w sołectwie „ Pole nadziei", remont 
ul. K. Miarki, za udział w obchodach uroczystości K. Miarki. 
4) Radny P. Drobek - spytał, na jakim etapie jest sprawa zmiany gospodarza boiska 
przy ul. Szkolnej, co z gimnazjum mistrzostwa sportowego i spotkania w tej sprawie 
z klubami sportowymi? Wójt w sprawie boiska odpowiedział, że będzie wystosowane 
pismo do GKS Pniówek informujące, że Klub zgodnie z umową do końca roku jest nadal 
zarządzającym boiskiem, gdyż otrzymał z budżetu gminy pieniądze na utrzymanie 
boiska, umowa musi być przez klub wypowiedziana. Dyrektor GOS B. Wróbel dodała, 
że obecna umowa z GKS Pniówek jest zawarta do czerwca 2018 r., klub może ją 
wypowiedzieć. Przewodniczący A. Szymura dodał, że JSW wycofuje się ze sponsoringu 
wszystkich klubów, GKS nie zgłosi swojego akcesu do rozgrywek i niech GOS przygotuje 
się do tego, gdyż Klub wycofa się z utrzymania boisk. Wójt odpowiedział, że proces 
przygotowania w GOS trwa ale umowa musi być rozwiązana, np. za porozumieniem 
stron. W sprawie utworzenia gimnazjum mistrzostwa sportowego odpowiedział, 
że całość procesu trwa, odbyło się spotkanie z klubami, sprawą kieruje Dyrektor 
Gimnazjum Irena Grabowska, oczekuje się na opinię Rady Pedagogicznej i Rady 
Rodziców. 
5) A. Szaweł - poinformował o piśmie na temat zamknięcia przewiązki na DK 81 
w rejonie przejazdu przy OSP, spytał co na ten temat wie Wójt? Wójt odpowiedział, że 
koncepcja organizacji ruchu została wykonana na zlecenie JAS - FBG, projekt jednak nie 
został zrobiony. Oczekuje się na spotkanie, w tym z udziałem sołtysa. Wniosek 
o zamknięcie przewiązki w rejonie OSP jest słuszny, ale zarządca drogi nie chce zamknąć. 
6) Wójt 
- zaprosił wszystkich na obchody Święta Niepodległości; 
- poinformował o planowanym „ marszu żywych" w dniach 16-17-18 stycznia 2016 r.; 
- zaapelował do radnych, by uczestniczyli w uroczystościach gminnych. 

Ad. 27 
Po zrealizowaniu porządku obrad i wysłuchaniu wolnych głosów i wniosków - o godz. 
17.30 Przewodniczący zamknął obrady. 

J~spewr. --

~ 
Małgorzata Drozdziok 
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